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سرویس سیاسی -رئیس شورای مرکزی 
حــزب کارگزاران ســازندگی گفت: منظور از 
وفاق ملی حرکت به ســمت راه حل هایی است 
که مورد وفاق اکثریت جامعه باشد. این هدف با 
برگــزاری تریبون هــای آزاد، انتخابات 
رقابتی و پرهیز از افراط و تفریط بدست می آید 
تا به راه حل هایی برسیم که قابلیت اجرایی داشته 

باشد و مردم هم آنها را قبول کنند.
 محسن هاشمی با اشــاره به مفهوم وفاق 
ملی، اظهار کرد: به نظر می آید مفهوم وفاق ملی 
از ابتدا با دید بدی بین سیاسیون و مردم تعریف 
شد، چون وقتی بحث از وفاق ملی پیش می آید، 
فکر همه به ســمت افراد رفته و فکر می کنند که 
وفاق ملی یعنی رئیس جمهور، تکثری در دولت، 
کابینه، معاونین و پسُــت های مهم ایجاد کند و 
همه دســت اندرکاران سیاسی کشور سهمی از 
این پیروزی داشته باشند و اسم آن را وفاق ملی 
می گذارند؛ ولــی در موضوع وفاق ملی، بحث 
افراد سیاســی و احزاب نیســت. در این زمینه 
آنچه اهمیت دارد این اســت که وفاق برای حل 

مشکلات کشور باشد. وقتی حل 
مشکلات کشــور را به وفاق ملی 
اضافــه کرده و بگوییــم که وفاق 
برای حل مشکلات کشور است، 

معنی آن فرق می کند.
وی ادامــه داد: ایــن نکته را 
بایــد در نظر گرفت که کشــور به 
دلایــل مختلف دچار بحران هایی 
شــده اســت که الان بیشتر بحث 
وضعیــت اقتصادی و معیشــتی 

مردم مطرح است، ولی کشور در زمینه سیاست 
خارجــی، فرهنگی و اجتماعی هم دچار بحران 
است و خیلی از روش هایی که مخصوصا در ۱۵ 
ســال گذشته استفاده شده، منجر به این شرایط 
شده است. در ۱۵ سال گذشته برخلاف دیدگاه 
آیت الله هاشمی  - که دنبال اعتدال در مدیریت 
کشــور بود - کشــور دچار افراط و تفریط شد 
کننــد. همین افراط و تفریط موجب شــد که ما 
دچار مشــکلات عدیده شویم که بعضی از این 
بحران ها را همه حس می کنند و بارز است ولی 
برخــی از این بحران هــا را همه حس نمی کنند 
زیرا ایــن بحران ها آنقدر خود را نشــان نداده 

است.
رئیس شــورای مرکزی حزب کارگزاران 
ســازندگی همچنین با بیان اینکه برای دستیابی 
به وفاق ملی، باید به این ســمت برویم که همه 
دور هم جمع شــده و راه حل برای مشــکلات 
کشــور پیدا کنیم، افزود: مثلا برای حل مشکل 
بنزین اگر یک وفاق ملی در کشور ایجاد نشود، 
وقتی جراحی انجام می دهید، خون ریزی آن به 

شــدت زیاد می شود، ولی اگر همه و مخصوصا 
مردم توجیه شــده و وفاق ایجاد شود، می توانید 
از پــس معضل بنزیــن رهایی پیدا کنید. در این 
مورد توجیه شدن مردم مهمتر از سیاسیون است.
هاشــمی خاطرنشــان کرد: اکنون بحث 

حقوق بازنشســتگان یا کارمندان مطرح است. 
در ۵ ســال گذشته تورم ۴۰ درصدی داشته ایم، 
اما حقوق کارمندان ســالی ۲۰ درصد افزایش 
داشــته و این یعنی در ۵ سال گذشته، آنها سالی 
۲۰ درصد نسبت به ســال قبل فقیرتر شده اند. 
اگــر بخواهیم این مشــکل را حــل کنیم، باید 
راه حل هایی را بیابیم که این ناترازی به صورت 
کامل حل شــود نه اینکه دنبال راه حل مقطعی 
باشــیم و در نتیجــه مجبور شــویم ۶ ماه بعد 

جراحی دیگری انجام دهیم.
وی درباره مسائل کشور در زمینه سیاست 
خارجــی نیز اظهار کرد: در سیاســت خارجی 
اتفاقاتی رخ داده که کشور دچار بحران شده مثل 
تحریم ۱۶ -۱۵ ساله یا FATF که وفاقی درباره 
آن وجود ندارد که آیا باید در مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام تصویب شــود یا نه؟ مهم نیست 
که چه کســانی در دولت آقای پزشکیان سر کار 
باشند بلکه مهم این است که در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام هنوز به این نتیجه نرسیده اند که 
بخواهند FATF را تصویب کنند. یا برداشــتن 

تحریم ها راه حلش چیســت؟ آیا راه حل همان 
حرکتی است که مجلس شورای اسلامی انجام 
داد و قانون راهبــردی را تصویب کرد که جلو 
برداشتن تحریم ها را گرفت؟ این فعال سیاسی 
خاطرنشــان کرد: در کشور مشکل ناترازی در 
برق و گاز وجــود دارد. ما چگونه 
می خواهیم این مشکل را حل کنیم؟ 
آیا می خواهیم از ظرفیت انرژی های 
تجدیدپذیر اســتفاده کنیم یا راه حل 

دیگری داریم؟
این فعال سیاســی تاکید کرد: 
منظور از وفاق ملی حرکت به سمت 
راه حل هایی اســت که مورد وفاق 
اکثریت جامعه باشــد. این هدف با 
برگزاری تریبون های آزاد، انتخابات 
رقابتی و پرهیز از افراط و تفریط بدست می آید 
تا به راه حل هایی برسیم که قابلیت اجرایی داشته 

باشد و مردم هم آنها را قبول کنند.
هاشــمی با بیان اینکه باید این مســائل در 
دانشــگاه ها، دولت، بین فرهیختــگان و مردم 
مطرح شــده و به راه حل هایی برسیم که کشور 
را از بحران نجات دهیــم، گفت: ولی نخبگان 

سیاسی با هم بحث نمی کنند. 
مشــکل ما همین است که نخبگان سیاسی 
هرکدام در کمپ خود نشسته و با خود صحبت 
می کننــد. البته ما اجــازه نمی دهیم که افراد در 
رســانه ها، آزاد صحبت کنند. اگر این کار انجام 
شــود، مردم هم کم کم ورود می کنند و متوجه 
می شوند حرف های مطرح شده صادقانه است 
و راه حل ها هم مطرح می شــود. از ســویی ما 
خط قرمزهایی داریم که اگر سیاســیون درباره 
آنها صحبت کنند، دچار مشــکل شــده و حتی 
ممکن است مشــکل زندان هم برای آنها پیش 
بیاید؛ بنابراین اجازه داده نمی شود که در کشور 

راه حل های واقعی مطرح شود.

  هاشمی رئیس شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی :

نخبگان سیاسی در کمپ خود نشسته و با خود صحبت می کنند!

عارف در جلسه هیئت دولت:

لایحه بودجه قابل دفاعی را در مهلت قانونی، تقدیم مجلس کنیم

سیاسی

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه سفر به عراق آغاز دوره ای جدید از توسعه و تعمیق تعاملات و روابط با کشورهای اسلامی و همسایه است، گفت: 
در این سفر علاوه بر امضای توافقنامه های همکاری از شهرهای شیعه نشین و کردنشین عراق نیز دیدار خواهیم کرد.

رئیس جمهور  ؛

سفر به عراق آغاز دوره ای جدید از توسعه 
روابط با کشورهای همسایه و اسلامی است

سرویس سیاســی - دکتر مسعود پزشکیان 
پیــش از عزیمت به عراق اظهار داشــت: به مردم 
بزرگوار کشــورمان ســلام می گویم، بر اســاس 
سیاســت هایی که قبــلًا اعلام شــده و هم چنین 
سیاست اعلامی مقام معظم رهبری مبنی بر ارتباط 
صمیمی با همســایگان، به خصــوص عراق که 
از گذشــته با ما ارتباطات زیادی داشــته و کشور 
دوست و مســلمان و همسایه و همکار اقتصادی 
و سیاســی و اجتماعی ماســت و مرکــز علم و 
فرهنگ اســلامی است و روحانیت از آنجا نشأت 
گرفته اســت طبیعتاً اولین ســفر خارجی دولت 
 چهاردهم می تواند از کشور دوست و برادر عراق 

باشد.
وی افــزود: مــا مــی توانیم با این کشــور 
همکاری های زیادی داشته باشیم، توافق نامه هایی 

هم تهیه شده که امضا می کنیم.
دکتر پزشــکیان با تاکید بر این که تلاشــی 
کــه مردم و دولت عراق در اربعین داشــتند قابل 
قدردانی اســت، ادامه داد: در این سفر با مقامات 
بزرگ عراق در بغــداد دیدار می کنیم، به زیارت 
نجف و کربلا می رویم، خیلی دوست داشتم حرم 

مولا علی)ع( را زیارت کنم.

رئیــس جمهور گفت: تلاش ما در این دولت 
این است ســعی کنیم راهی که ایشان در عدالت، 
اخــلاق و وفاق به ما یاد داده اند، بپیماییم و پیمان 

ببندیم این راه را ادامه دهیم.
وی تاکید کرد: ما به شــهرهای شــیعه نشین 
عراق و بصره می رویم، به شــهرهای کردنشــین 
اربیل و ســلیمانیه نیز سفر می کنیم، این سفر، سفر 

بسیار خوبی در ایجاد ارتباطات سیاسی، فرهنگی 
و اقتصادی خواهد بود.

دکتــر پزشــکیان تصریح کرد: امیــدوارم با 
کشــورهای اســلامی که آغاز آن از عراق است، 
رابطه خوب و صمیمانه و برادرانه داشــته باشیم 
و مشــکلاتی که می تواند وجود داشته باشد را به 

امید خدا از سر راه برداریم.

سرویس سیاسی - محمدحسن 
آصفری عضو سابق کمیسیون امنیت 
ملی مجلس در مورد رفع فیلترینگ 
گفت:موضــوع فضای مجازی مهم 
اســت و اگــر از آن بعنوان فرصت 
استفاده نشــود تبدیل به تهدید می 
شود لذا بایســتی از فضای مجازی 
در راســتای علمی فرهنگی سیاسی 
اجتماعی عمرانی استفاده شود و بهره 
بگیرد. آصفری نماینده دور یازدهم 
مجلس گفت: امروز نمی شود فضای 
مجازی را تعطیل کرد و نسبت به آن 
بی تفاوت بود. اما موضوع فیلترینگ راه حل مدیریت و نظارت بر فضای مجازی 
نیست چرا که امروز دنیا،دنیای باز اطلاعات است و نمی شود با فیلترینگ با فضای 
مجازی مبارزه کرد. فیلترینگ یک زمینه ای شــده است برای افرادی خاص که  با 
فروش فیلترشــکن ها پول جیب بزنند و از این موقعیت سواســتفاده کنند. نباید 
با فیلترینگ  برخورد ســطحی داشته باشــیم، باید این فضا مدیریت شود.دولت 
می تواند شــبکه هایی مثل تلگرام واتســاپ و اینستاگرام این ها را ملزم کنیم که 
نمایندگی پلتفرمشان را به ایران بیاورند تا بر روی آن ها نظارت شود و جلوی فروش 
فیلترشکن ها را بگیریم. این نماینده سابق مجلس با بیان اینکه با فیلترینگ نمی شود 
فضای مجازی را مدیریت کرد  اما با تولید محتوا می توان فضا را مدیریت کرد گفت: 
بایستی قبل از اینکه فضای مجازی و پلتفرم ها را فیلتر می کردیم،پلتفرم های بومی با 
کیفیتی و کارآمدی ایجاد می کردیم.درآمد حاصل از فروش فیلترشکن ها و وی پی 
ان ها سالیانه بیش از پنجاه هزار میلیارد تومان است.که حتی مالیات هم نمی پردازند 
اما کارگری که حقوقش ناچیز است مالیات می دهد. آصفری در مورد راهکار عملی 
حل معضلات اینترنت گفت:امروزه وقتی مردم می بینند نیازهایشان از پلتفرم های 
داخلی تامین نمی شود به سراغ پلتفرم های خارجی می روند. افزایش پهنای باند 
افزایش پلتفرم های داخلی اینها می تواند باعث شود که مردم کمتر سراغ وی پی ان 
ها و فیلترشکن ها بروند. اینها جز وظایف شورای عالی فجازی است ما در احکام 
برنامه هفتم توسعه یک احکامی را برعهده ی شورای عالی فجازی گذاشته شده 
است که برای مدیریت فضای مجازی خارجی اقدام کنند و پلتفرم ها در ایران دفتر 
داشته باشند و به تعهدات خودشان  در چارچوب قانون کشور پاسخگو باشند و 
اقدامی علیه امنیت ملی نداشته باشند. این نماینده سابق مجلس گفت: منتظرتحقق 
وعده ی پزشکیان برای رفع فیلترینگ هستیم، البته نبایستی فضای مجازی را رها 
کرد. ما کاسبان فیلترینک داریم دولت هم اینها را حمایت می کند و دولت که توان 

فیلترینگ ندارد چرا باید فیلترینگ کند تا کسانی از رانت فیلترینگ استفاده کنند.

ســرویس سیاسی - یک نماینده مجلس گفت: مبارزه با فساد در وهله اول 
زیرســاخت لازم را می خواهد و گام بعدی هم اســتفاده از ابزارهای شفاف سازی 
است و یکی از این ابزارهای شفاف سازی رسانه ها هستند که می توانند در بسیاری 
از موضوعات کمک کند. منصور علیمردانی مشاهده می   شود درحالی که دولت تازه 
به آغاز به کار کرده است برخی از نمایندگان  طیف تندرو مجلس از تریبون پارلمان 
بر علیه دولت و شخص رئیس جمهور سخن می گویند؛ حال سوالی که پیش می آید 
این است که این رفتار برخی از نمایندگان تا چه میزان می تواند بر روی همسبتگی 
دولت و مجلس برای مشــکلات فروانی که در کشــور وجود دارد تاثیر بگذارد، 
گفت:تعداد کسانی که شاید تمایلی به کار با دولت نداشته باشند بسیار اندک است؛ 
علتش هم همین است که مشاهده می کنیم کابینه معرفی شده به صورت یکدست 
رأی آورده است. یعنی اگر بنا بر این بود که تقابل با دولت صورت گیرد قطعا کل 
کابینه رأی نمی آورد یا حداقل برخی از اعضای کابینه رأی نمی آوردند. نماینده ابهر، 
خرمدره و سلطانیه تاکید کرد: این که اکثریت نمایندگان عزم شان را جزم کردند که 
به کابینه رأی خوبی دهند و حمایت کنند، برخلاف ادعای برخی است که می گویند 
نمی خواهند دولت کار کند. وی با بیان این که انشاالله همسبتگی بین دولت و مجلس 
وجود داشــته باشد، اظهار داشت: حضرت آقا فرمودند دولت باید تعامل سازنده 
با مجلس داشته باشد و فکر می کنم اکثریت نمایندگان به این فرمایشات حضرت 
آقا عمل کنند. علیمردانی درباره رویه دولت در خصوص مبارزه با فساد، بیان کرد: 
مبارزه با فساد در وهله اول زیرساخت لازم را می خواهد و گام بعدی  هم استفاده 
از ابزارهای شفاف سازی است و یکی از این ابزارهای شفاف سازی رسانه ها هستند  
که می توانند در بسیاری از موضوعات کمک کند. دولت می تواند بخشی از کار را 
به خود مردم بســپارد. می تواند به صورت استانی، شهرستانی و بخشی، سایت یا 
سامانه ای را در نظر بگیرد تا مردم بتوانند فسادهای اقتصادی، اجتماعی و اداری را به 
صورت خودجوش به این سایت گزارش دهند، البته این مهم را در نظر بگیرید که 
باید حتما تحقیقات لازم در مورد این گزارش ها انجام شود شاید کسی با دیگری 
دشمنی داشته باشد و بخواهد سواستفاده کند و علیه فردی از این سامانه استفاده 
کند، بنابراین باید دقت لازم صورت گیرد. بعد از آن ســایت به صورت اتوماتیک 
می تواند تمامی گزاراشــات را به حراســت اداره مذکور یا قوه قضائیه ارائه دهد تا 
بتوانند راستی آزمایی کنند که واقعا فسادی صورت گرفته یا خیر، نفس این سایت 
می تواند جلوی بسیاری از فسادهای کوچک را بگیرد.  همه ما هم به عینه این موارد 
را دیده ایم و افراد هم دچارش شده اند، به طور مثال از آنها زیرمیزی یا پول، شیرینی 
و چای خواسته شده است؛ این موارد بوده و کسی هم نمی تواند وجود فساد را کتمان 
کند. حضرت آقا هم کاملا به این موضوع اشراف دارند و فرمودند با فساد مبارزه 
شود، ما می توانیم با تاسیس یک سایت به این شکل و استفاده از گزارشات مردمی 
و تقویت نظارت و مخصوصا شفاف سازی با قسمت عمده ای از مفاسد مبارزه کنیم.

سرویس سیاسی - روسای جمهور ایران و عراق بر گسترش همکاری های 
فیمابین در عرصه های مختلف اقتصادی، سیاسی، فرهنگی و تلاش مشترک برای 
ارتقــای ثبات در منطقه تاکید کردند. رئیس جمهوری اســلامی ایران در جریان 
دیــدار با "عبداللطیف جمال رشــید" رئیس جمهور عــراق، بر ضرورت توجه 
بیشتر بر همکاری های دوجانبه و منطقه ای تاکید کرد. پزشکیان خواستار تشکیل 
کمیسیون های تخصص بین دو کشور برای گسترش هر چه بیشتر روابط سیاسی، 
اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی شــد. رئیس جمهور به سابقه دیرین و تاریخی دو 
کشور ایران و عراق اشاره و بر ضرورت تشکیل اتحادیه مشترک کشورهای اسلامی 
تاکید کرد. پزشکیان خواستار حرکت به سمت برداشتن مرزهای کشورهای اسلامی 
همانند تجربه اتحادیه اروپا شد. رئیس جمهور ابراز امیدواری کرد که توافق های 
مالی و اقتصادی و همکاری برای توسعه امنیت و ثبات منطقه ای بین دو کشور رشد 
و گســترش یابد. پزشکیان با بیان اینکه تقویت وحدت میان کشورهای اسلامی، 
منجر به بی اثر شــدن تحریم ها خواهد شد، تصریح کرد: وحدت میان کشورهای 
اســلامی کلید و رمز خشکاندن ریشه تروریسم صهیونیستی خواهد بود. رئیس 
جمهور عراق نیز در این دیدار ضمن خیرمقدم به رئیس جمهوری اسلامی ایران، 
یاد و خاطره شــهید رئیســی و شهید امیرعبداللهیان را گرامی داشت. عبداللطیف 
جمال رشید حرکت در مسیر حذف دلار از مبادلات مالی را مورد تاکید قرار داد. 
رئیس جمهور عراق از شکل گیری توافق ها و امضای سندهای همکاری بیشتر بین 
دو کشور جمهوری اسلامی ایران و عراق استقبال کرد. وی نقض حاکمیت ارضی 

ایران و ترور شهید اسماعیل هنیه و کشتار مردم غزه و فلسطین را محکوم کرد.

سرویس سیاسی - هاشمی 
طبــا گفت: در اینجــا این مطلب 
مطرح می شود که چرا به جای آنکه 
به واقعیت ها توجه شود، صرفا به 
اعداد و آمار دقت می شود. معلوم 
اســت وقتی این حجــم ارز وارد 
اقتصاد شــود، به هر ترتیب رشد 
هشــت درصدی اتفاق می افتد اما 
در همــان حال همه چیز کشــور 
رو به ســقوط می رود زیرا اعداد و 
ارقام بی جان هستند و فقط کمیت 

را نشان می دهند و نه کیفیت را.
همــه ظواهــر و البته بواطن نشــان می دهد که آچمز شــده ایم. این نه 
بــه ایــن دولــت و نه به آن دولت ربــط دارد و همه هــم می دانند که آچمز 
 هســتیم ولی به روی خودشــان نمی آورنــد و می گویند »ان شــاءالله گربه 

است«.
 ایــن آچمزی نه فقط به خاطر تحریم های آمریکا و به تبع آن اروپایی ها 
و خاور دوری هاست بلکه حتی اگر امروز به آمریکا نرد عشق ببازیم )فرض 
محال که محال نیست( و اف ای تی اف را بپذیریم و آژانس بین المللی انرژی 
اتمی هم کاری با ما نداشته باشد، باز هم این آچمزی ادامه دارد. فقط اندکی 

راه نفس باز می شود و مشکل به ظاهر اندکی به تعویق می افتد.
 حــال ببینیــم چرا آچمز هســتیم. مســئولان شــرکت گاز می گویند 
دســت کم صد میلیــارد دلار می خواهند تا تولیــد گاز را در حد فعلی حفظ 
کنند و مســئولان برق هم می گویند دست کم صد میلیارد دلار می خواهند تا 
ظرفیت فعلی برق را حفظ کنند. خود رئیس جمهور محترم هم گفته اســت 
 دســت کم ۲۰۰ میلیارد دلار لازم داریم تا رشد هشت درصدی GDP محقق 

شود.
 در اینجا این مطلب مطرح می شــود که چرا به جای آنکه به واقعیت ها 
توجه شود، صرفا به اعداد و آمار دقت می شود. معلوم است وقتی این حجم 
ارز وارد اقتصاد شود، به هر ترتیب رشد هشت درصدی اتفاق می افتد اما در 
همان حال همه چیز کشــور رو به ســقوط می رود زیرا اعداد و ارقام بی جان 

هستند و فقط کمیت را نشان می دهند و نه کیفیت را.
 اشــتباه بزرگ اقتصاددانان آن اســت که به ارقام بی جان نگاه می کنند و 
نــه به واقعیت و ماهیت و کیفیت امر. بســیاری از فعالیت های اقتصادی که 
آمارشــان باعث افزایش GDP می شود، انجامش زیان بار است مثل فروش 
ارز در بــازار که به GDP کمک می کند اما ثروت کشــور به باد فنا می رود. 
یا وقتی به جای حمل ونقل ریلی، حمل ونقل کامیونی در کشــور اتفاق افتد 
)مثل حالا( اعداد این فعالیت به GDP اضافه می شود؛ درحالی که به تحقیق 
عمل درستی انجام نشده و اگر همان حمل ونقل با قطار انجام شده بود، اعداد 

کمتری وارد GDP می شد.
 خوب حالا اگر این ۲۰۰ میلیارد دلار ارز وارد کشور شد، می خواهیم با 
آن چه کنیم؟ برق و گاز به تنهایی نیاز به این ارز دارند. سالی ۲۵ میلیارد دلار 
هم کالای اساســی باید بخریم. حداقل ۱۰ میلیارد دلار ارز و طلا هم با توهم 
یکسان سازی نرخ ارز در بازار آزاد به نفع قاچاقچیان و صادرکنندگان سرمایه 
به بازار می فروشیم، شش میلیارد دلار هم بنزین وارد می کنیم، واردات اقلام 
مربوط به صنایع و داروها و پزشــکی و مســافرتی و هزاران مشکل دیگر را 
هم داریم، پس این نامعادله کجا می تواند به معادله تبدیل شــود، به ویژه آنکه 
رئیس جمهور محترم گفته اند که از این ۲۰۰ میلیارد دلار صد میلیارد دلار آن 

باید از سرمایه گذاری خارجی تأمین شود.
 حکایت این دولت هم با تمام صداقت و فرزانگی می شــود )و شــده 
اســت(، من بدو آهــو بدو! یعنی به جای اینکه سیاســت گذاری کند، دنبال 
جریان اقتصادی که از گذشته وجود داشته و کشور را زمین زده، رفته است!
 جالب اســت که همه اینها زمانی اســت که صدای پای فاشیسم ترامپ 
و نعره صهیونیســم مکار کاملا به گوش می رســد و باز هم مثل گذشــته به 
جای اتخاذ سیاســت های متناســب با فضای جنگ در کشــور )در طول ۴۰ 
ســال گذشــته( به مردم می خواهیم خروس قندی بدهیــم و برخلاف نظر 
ریاست جمهوری، حقایق را برای مردم نمی گوییم؛ چراکه سرمایه اجتماعی 

را از دست داده ایم و از مردم می ترسیم.
آقــای دکتر میدری، وزیر محتــرم کار و رفاه اجتماعی، این حرف خام 
را می تواننــد به صورت علمی تئوریــزه کنند. آقای رئیس جمهور، اقتصاد را 
خارج از تئوری ها و سخنرانی ها و نظرات اطرافیان خود هم جست وجو کنید. 
عناصر اقتصادی را بشمارید و بگویید با آنها چه می خواهید بکنید. با عناصر 
 زیربنایی اقتصاد رودررو شــوید و بگویید برای هریک چه فرمولی خواهید 

داشت. 
 بــا برق، گاز، نفت، آب، خاک، کشــاورزی، چاه هــای عمیق، ترابری 
کالا، هواپیمایی، ترابری درون شــهری، صنعت، دارو، تجهیزات پزشــکی، 
فاضلاب ها، پســماندها، قاچاق هــای سازمان دهی نشــده راه آهن و دیگر 
عناصر اصلی اقتصاد چه خواهید کرد؟ آن وقت روشــن می شــود که نه تنها 
در شــرایط فضای جنگی ۴۰ساله حاکم بر کشور و تحریم ها مدینه فاضله ای 
را نمی توانید بســازید، بلکه حتی در شــرایط مغازله با قدرت های بزرگ و 
انصراف از محور مقاومت و تســلیم به حاکمیت جهانی با سیاســت های به 
ارث رســیده این کار را نمی توانید انجام دهید؛ زیرا شــرایط وجودی کشور 
سال هاست درحال نزول است و منحنی نزولی را هرگز نمی توانید به منحنی 
 صعودی تبدیل کنید، مگر آنکه نقطه عطفی بیابید و آن نقطه عطف را تقویت 

کنید.
 اگر نقطه عطفی پیدا نشود، منحنی رو به زوال سرعت بیشتری می گیرد 
و شما هم سوار بر آن ریل، معلوم نخواهد شد که به کجا خواهید رسید. اگر 
به این امر رسیدید که کشور ظرفیت این بار بزرگ مصرف )در ابعاد مختلف( 
و این بار بزرگ تشــتت در تصمیم گیری و بار بزرگ آرزوی ســبک زندگی 
آمریکایــی را ندارد، آن وقت می توانید به نقطه عطف چنگال بزنید و منحنی 

نزولی رو به زوال را متوقف کنید. 
 بیان حرف های شــیرین برای مردم، هم خوب اســت و هم ممکن، اما 
اگــر بتوانید حرف هــای تلخ را هم صادقانه برای مــردم بیان کنید، آن وقت 
معلوم می شــود که اعتماد دوســویه شــما و مردم چگونه است. صداقت را 
می توان بیان بعضی حرف های درســت تعریف کرد اما صداقت واقعی بیان 
همه تلخ وشیرینی ها برای مردم است. نظریه ها و منحنی های پیش بینی هرگز 
شما را راهنمایی نخواهد کرد. اقدامات مشخص و بخشی است که منحنی ها 
 را می ســازد. حرف های ابتدایی شــهید رئیسی را با عملکرد سه ساله مقایسه 

کنید.
 طرح توســعه مکران به کجا رســیده اســت؟ قبول کنید که سیســتم 
تصمیم گیری هــا و تــداوم کار و تشــتت در تصمیم گیری هــا نمی توانــد 
کار را بــه پیش برانــد. برنامه هفتم هم ظرفیت تصمیم گیری های درســت 
بخشــی شــما را دارد اما اول قبول کنید که اســراف، قاچاق، رانت و سبک 
زندگــی مصرفــی را نمی پســندید و تا بتوانیــد برای کشــور کاری کنید، 
هرچند وجنات امر نشــان می دهد که تســلیم آچمز شده اید و حرکت شما 
بکســوات )حرکت درجاســت(؛ مثل تقلیل ســهم صندوق ذخیره ملی به 
۲۰ درصد که آقای ســیدمحمد خاتمی در زمان رئیس جمهوریش به شــدت 
از ایــن قبیل کارها خودداری می کرد. این اســت که اگــر اقدامات خود را 
 فهرســت نکنید، تسلیم اســراف شــوید، حکایت من بدو آهو بدو خواهد 

بود.            

محمدحسن آصفری :

فیلترینگ برای چه کسانی رانت 
ایجاد کرده است؟

علیمردانی نماینده مجلس:

مبارزه با فساد نیاز به ابزارهای 
شفاف سازی دارد

تاکید رؤسای جمهور ایران و عراق بر 
حرکت در مسیر حذف دلار از مبادلات مالی

 مصطفی هاشمی طبا :

همه ظاهر و باطن  ما نشان می دهد که 
آچمز شده ایم!

معــاون پارلمانی رئیس جمهــور در این دیدارها 
بــا تاکیــد بر اینکــه ارتبــاط نزدیــک و تعامل 
سازنده و گســترده با نمایندگان مجلس شورای 
اســامی از اولویت هــای اساســی دولت وفاق 
ملی ســت، بــر ضــرورت همگرایــی و همکاری 
دو قــوه در رفــع مشــکات مــردم تاکیــد کرد.

شنبه 24 شهریور 1403، 10 ربیع الاول 1446 ،14 سپتامبر 2024، شماره 4546، صفحه

سرویس سیاسی - معاون اول رئیس جمهور 
گفت: اطمینان داریم که لایحه بودجه قابل دفاعی 
را به مجلس شورای اسلامی تقدیم خواهیم کرد.

هیئت دولت که  به ریاست معاون اول رئیس 
جمهور برگزار شــد، عارف بــا بیان اینکه ضرب 
الاجل قانونی مجلس را برای تقدیم بودجه رعایت 
مــی کنیم گفت: اطمینــان داریم که لایحه بودجه 
قابل دفاعی را به مجلس شــورای اسلامی تقدیم 

خواهیم کرد.
معاون اول رئیس جمهــور در ادامه با تاکید 
بر آنکه اولویت تمامی دســتگاه ها در شهریور ماه 

بایــد بودجه و تدوین آیین نامه های مربوط به آن 
باشــد، گفت: از تمامی وزارت خانه ها و دستگاه 
هــای  دولتی خواســته ام در این امر با دقت عمل 
کنند و قطعا باید صدای واحدی درباره بودجه  از 

دولت شنیده شود .
معاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشــاره 
به  ســابقه میزان  اجرایی شدن برنامه های ۵ ساله 
توسعه تاکید کرد:  نصاب محقق شدن برنامه های 
پیشین راضی کننده نبود، لذا در دولت مصوب شد 
تمامی دســتگاه ها وظایف خود در مسیر اجرایی 
شــدن برنامه هفتم توسعه را مشخص کرده و در 

کمیته ای که شــخصا پیگیر تشــکیل و مصوبات 
آن هســتم ، طرح ها و آیین نامــه های مورد نظر 

ارائه شود .
گفتنی اســت بر اســاس ایــن مصوبه ، هر 
یــک از وزارتخانــه هــا و دســتگاه ها ، موظفند 
آییــن نامه های مرتبط با حــوزه فعالیت خود  را 
پــس از تدویــن، در این کمیته راهبــردی که به 
ریاســت معاون اول رئیس جمهور تشــکیل می 
شــود، ارائه کنند تا پس از   بررســی و در صورت 
 تصویب نهایــی؛ جهت عملیــات اجرایی ابلاغ 

شوند .


